
E x i t  2 1 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Jinak tomu však určitě bylo v případě dlouho plánované 
rekonstrukce silnice Senohrabská. Přestože jsem 
opakovaně vyzýval zástupce zhotovitele (firma COLAS) i 
investora (Středočeský kraj) ke koordinačnímu setkání a 
stanovení si jasné organizace s dopadem na fungování 
dotčených domácností v této polovině obce, žádná osobní 
schůzka neproběhla, a tak logicky nastala počáteční kolize. 
Došlo k jistému podcenění situace, kdy 30-leté zkušenosti 
stavbyvedoucího hrály proti němu a docela tvrdě narazily 
na jasné mirošovické zásady – komunikaci opravte, ale bez 
omezení našich práv! A tak mi pan vedoucí udiveně 
sděloval, že už zažil mnohé, ale takové nerespektování 
zákazů vjezdu, frézovacích aut, nadávky i výhružky dosud 
ne, a jestli mu budou občané i nadále spílat a ohrožovat 
bezpečnost jeho dělníků - silničářů, nechá ve spolupráci s 
policií tuto část obce uzavřít (což by mu sice vydaná 
uzavírka svým způsobem snad i umožňovala, ale tento 
přestřelený nesmysl mu byl celkem důrazně rozmluven). 
Proto byla odeslána obecním InfoKanálem vyzývací SMS 
k racionálnímu chování – děkuji, že od druhého dne již vše 
standardně probíhalo. A ještě se udála jedna scénka, která 
přispěla k definitivnímu zklidnění situace – u 
stavbyvedoucího zastavil jeden náš nejmenovaný občan 
(Honza Kofi!) a okýnkem mu předal lahev rumu 
Diplomatico, ať je v pohodě, že to půjde.. Nutno 
poznamenat, že i to stavbyvedoucí okomentoval – „tak aby 
mi nějaký borec takto poděkoval, tak to se mi za 30 let také 
ještě nestalo!“  
 

A co náš svět kabaret? Papež František umírá na 
Velikonoční pondělí, šachista nejen se cly prezident Trump 
má na pohřbu modrý oblek a zvířata z Kremlu dál vraždí..  A 
více (psáno v pondělí 28.4.2025): 
 

▪ Rekonstrukce Senohrabské před dokončením, zbývají krajnice a 
vodorovné značení 

▪ Účelové komunikace Na Vrchách – i zde práce finišují, hotovo do 
konce května 

▪ Přestavba školního areálu – vítěznou studii podala 
architektonická kancelář Ateliér 6, všechny návrhy jsou 
zveřejněny na webu obce 

▪ Úsekové měření rychlosti 2024 – počet průjezdů vozidel obcí se 
zvýšil, přestupky ale stagnují  

▪ Zpráva Honebního společenstva Kunice 2024 – odloveno bylo 72 
divočáků! 

▪ Čisté Mirošovice, Pochod Krajinou BR, divadlo – přálo počasí, 
akce se vydařily 

▪ Červnové divadlo Na Jezerce „Naprostí cizinci“ – pondělí 
16.6.2025 od 19 hodin 

▪  
 

 

Vážení spoluobčané, 
 

předpokládám, že všichni známe situace, kdy jsme se 
snažili zvládnout své povinnosti na poslední chvíli. Pořád 
bylo dost času, nespěchalo se. Až den před nutným 
odevzdáním úlohy nám je jasné, že by to chtělo pár dní 
navíc.. Je to pořád stejné - důležitou práci odsouváme a 
doháníme, až když hoří termín. Jde o tzv. prokrastinaci – 
chronické (a chorobné) odkládání nutných náročných 
úkolů na později. Nemusí to znamenat, že nic neděláme. 
Jen pracujeme na jiných, méně prioritních věcech. Rozdíl 
mezi lenochem a prokrastinátorem je ten, že lenoch ani 
nic konat nechce, kdežto prokrastinátor chce, ale 
nedonutí se. Např. víte, kdy je studentův pokoj nejvíce 
uklizený? Ve zkouškovém období – místo učení. 
Prokrastinuje.  
To si vybírám jen několik myšlenek z různých článků o 
plánování času, trávení marné doby na internetu či 
sociálních sítích (už dokonce radí si nastavit budík, třeba 
30 min, který nás vyruší z nějaké moc důležité bulvární 
četby..). Alarmující na celé věci však je fakt, že počet 
prokrastinátorů prý výrazně převyšuje strategicky a 
racionálně uvažující jedince.  
Zmiňuji se v úvodu o tomto sociálním jevu záměrně – 
takřka všichni architekti a projektanti, kteří se zúčastnili 
naší výzvy vypracovat studii přestavby školního areálu, 
odevzdávali svá díla nejen poslední den, ale cca hodinu 
před vypršením 6-týdenní vypsané lhůty s tím, že to jen 
tak tak stihli. No, trochu vystresovali i mě. Ale asi 
opravdu potřebujeme motivační tlak.                                           

Mirošovice
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4Čistý LK – čisté Mirošovice, Pochod Krajinou 
BR, Vinohradské divadlo 
 

Všechny tyto tradiční dubnové akce se povedly, a to i díky 
pěknému počasí. V případě sice organizovaného, ale jen 2,5 
hodiny trvajícího úklidu obce v rámci kampaní „Ukliďme svět a 
„Dny Země“ je zde však opět trochu smutné konstatování – 
mohlo by Vás přijít více. Vlastně se poslední roky zúčastňují 
stále stejní brigádníci – moc jim děkujeme a vážíme si toho! 
Věřím, že si všichni udržujeme pořádky svého okolí 
permanentně, ale v katastru celé obce tomu tak není. Navíc je 
zde přeci obrovský výchovný bonus pro děti, aby viděly, co 
jsou lidé schopní do přírody vyhodit, resp. co lze v lesích či 
podél cest nalézt.. Nezapomeňte si vyzvednout odměnu za 
poukázky!   

„Mirošovice v divadle“ 
Divadlo Na Jezerce – pondělí 16.6.2025 

v 19.00 hodin, „Naprostí cizinci“  
 

Po nějakém čase navštívíme nám také známou divadelní scénu 
Na Jezerce, kde shlédneme divadelní verzi italského filmu 
„Naprostí cizinci“, který se stačil zapsat do knihy rekordů díky 
množství národních remaků. U nás byl film promítán v kinech 
pod názvem „Známí neznámí“ – hořkosladká komedie o partě 
přátel, kteří se sejdou k oslavě Silvestra. Vše by bylo ok, kdyby 
se nenarodil nešťastný nápad – dát všechny mobilní telefony 
na stůl a nahlas sdílet každou SMS, každý příchozí hovor. 
Motto - kolik toho o sobě nesmíme vědět, abychom mohli 
zůstat přáteli, milenci, manželi.. stačí jeden večer a z dobrých 
známých se pod vlivem moderních technologií stanou naprostí 
cizinci..  V hlavních rolích uvidíme B. Kodetovou, P. Vacka, M. 
Šteindlera, P. Solaříkovou, O. Kavana, K. Hrušínskou. Režie M. 
Balcar 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Organizace: zájemci si mohou zakoupit lístek (6.- 9. ř.) na 
obecním úřadě. Cena po obecní slevě (200 Kč) stanovena na 
350,- Kč.  
Program pondělí 16. června      
❖ 17.45 – 17.50 - sraz před Obecním úřadem Mirošovice 
❖ 17.50 – 18.20 - společný odjezd autobusem do divadla  
❖ 19.00 – 21.20 - divadelní představení (120 minut) 
❖ 21.35 – 22.00 - odjezd po ukončení, návrat do Mirošovic 
Adresa: Divadlo Na Jezerce, Na Jezerce 1451, Praha 4, tel. 
261 224 832, www.divadlonajezerce.cz 

➢ 3x letní kino Mirošovice – zatím známe termíny. Vždy sobota 
21.6., 19.7. a 20.9. Filmy ještě nevybrány, čekáme na aktuální 
nabídky 
 

Různé – jednou větou 

• ČEZ – ve středu 7.5. od 8-16 hodin nepůjde proud 
v lokalitě Na Oblouku 

• Krajský audit hospodaření obce za rok 2024 – nebyly 
zjištěny žádné chyby a nedostatky 

• Kácení dřevin mezi D1 a I/3 pro fotovoltaiku (FVE 
Mirošovice) – jen levá strana směr dálnice 

• Nezapomínejte na pracovní klid o nedělích a svátcích, 
v sobotu hlučná činnost do 18.00 hodin 

• Strojový úklid 
chodníků a 
komunikací od 
štěrku stále 
probíhá 

• Webové stránky 
obce – 
připravuje se 
upgrade                                                        

 

• Další číslo Exit 5-6/2025 cca 20.června 
  

„Žij a nechej žít. To je první krok k pokoji a k radosti.“ 

(papež František, vl. jménem Jorge Mario Bergoglio, 

17.12.1936 – 21.4.2025) 
 

„Jsem papež František, můžeš mi tykat.“  

(papež František) 
 

S pozdravem MUDr. Tomáš Zvěřina, starosta obce Mirošovice 

http://www.divadlonajezerce.cz/


 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

• 2020 (17 ks), 2021 (59 ks), 2022 (43 ks), 2023 (58 ks), 
2024 (72 ks). Problematika divočáků v okolních 
honitbách je stejná jako u nás.  

Informace pro občany:  
Divoká prasata, srnčí dančí a ostatní divoká zvěř:  

• U oplocení soukromého pozemku prostým pletivem bez 
podezdívky, může dojít k pronikání divočáků - opatřit ve 
spodní části kari sítí  

• Nevyhazovat a neukládat zbytky (ovoce, zeleniny apod.) 
v okolí plotu 

• Použít odpuzovače - informace a nákup pan Vacek V. 
tel.605 267 533.  

• V případě vniknutí zvěře na oplocený pozemek nechat 
např. otevřenou branku a nechat zvěř v klidu odejít 

• Nepřibližovat se k poraněné zvěři a k mláďatům, 
nesahat na ně - zanechání pachové stopy např. u srnčat 
způsobí jejich opuštění matkou a úhyn. Případy 
poraněné zvěře oznámit na tel. 602 335 276.  

 

Místa výskytu divočáků v Mirošovicích - nad zástavbou nad 
Štičím rybníkem, na Ježově a na Vrchách, zde i  nepravidelný 
výskyt migrující černé zvěře. Upozorňujeme občany, zvláště 
pak majitele psů loveckých plemen, aby dodržovali při 
pohybu v honitbě platné zákony o pohybu psů. Většina psů 
po zaznamenání zvěře přestane reagovat na pána a dojde ke 
vzájemnému napadení, kdy to při střetu s divočákem pro psa 
končí vždy špatně. V případě srnčí a drobné zvěře  je zase 
tato usmrcena nebo potrhána psem, kdy se trápí několik 
dnů, než uhyne. Vysoké riziko je zejména v blízkosti hustých 
lesních porostů, křovin, neudržovaných travních porostů či 
krmelišť. Minimální je samozřejmě na větších posekaných, 
přehledných loukách.  
Celoročně probíhá odlov dančí zvěře. Jedná se hlavně o úsek 
Mirošovice až Kovářovice  kde se prakticky ob den pohybují 
naši myslivci. Z důvodů omezení škod bylo přemístěno 
několik krmelišť. Celkem bylo uloveno 20 ks dančí zvěře a 
likvidováno 8 ks úhynů této zvěře. Usmrceno auty, psy 
nezodpovědných majitelů, úhyny vlivem zemědělské 
činnosti /řepka/, bylo mysliveckou stráží likvidováno 26 ks 
srnčí zvěře. Srnčí zvěř a drobná zvěř (zajíc, bažant) nebyla 
z důvodů vysokých úhynů v posledních letech lovena. 
V průběhu zimy probíhá pravidelné přikrmování zvěře na 
místech vybudovaných krmelišť obilím, senem s přidáváním 
vitamínových granulí a solným lizem. V posledních letech 
jsou zaznamenány případy pytláctví a střelby z vozidel na 
zvěř. Proto žádáme občany, kteří se s tímto setkají, aby 
neprodleně informovali Policii ČR a příslušníky myslivecké 
stráže! Z pravidelných celoročních pozorování 
konstatujeme, že počet kusů divočáků byl velmi podstatně 
zredukován. Na závěr chceme poděkovat obci Mirošovice za 
finanční příspěvek a podporu naší činnosti. Dotazy a 
připomínky k naší činnosti Vám zodpovíme na telefonním 
čísle 602 335 276. 
 

Divoká prasata nejsou pro člověka nebezpečná. Vědí o nás 
díky svým smyslům dříve, než je spatříme. A když 
nezůstanou v krytu, utečou. Při hledání potravy přirozeně 
způsobují i škody, ale jsou součástí přírody, na kterou mají 
i pozitivní vliv. Posláním myslivosti je jejich počet 
regulovat, ne je vyhubit.                                                                                          

 

S pozdravem myslivosti zdar Jiří Pačes, honební starosta 
 
 

Ze zprávy o činnosti Honebního společenství 
Kunice v mysliveckém roce 4/2024 – 3/2025 
 

Úvodem opět uvádíme aktuální seznam s kontakty 
mysliveckých stráží - Pačes J. (602 335 276), Chejn S. 
(733 676 847), Zima V. (724 322 578), Zima M. (776 838 330), 
Zouplna J. (731 233 940), Jakešová P. (602 520 112), Stískal R. 
(723 660 208). Tito jmenovaní mají statut úřední osoby a jsou 
oprávněni zasahovat v působnosti honitby dle zákona proti 
osobám páchající přestupky nebo trestnou činnost. Dále je 
možné je volat k mimořádným zásahům - usmrcování poraněné 
zvěře, usmrcování zdivočelé zvířeny, psů, koček a jiných šelem 
dle zákona. Stráže provádějí průběžně kontroly honitby a 
reagují na výzvy Policie ČR, OÚ nebo občanů. Prokazují se 
odznakem a průkazem myslivecké stráže. 
Dále k činnosti uvádíme: dne 29.3.2025 jsme provedli v rámci 
brigády úklid v honitbě - krajnice a škarpy Kunice – Všešímy, 
dálniční most Božkov - cesta od mostu podle D1 do Mirošovic. 
Naše členka Ing. Jakešová navštívila  ZŠ v Mirošovice, povídala 
o myslivosti a přírodě pro žáky 1. stupně. V průběhu celého 
mysliveckého roku bylo našimi členy odklizeno celkem 36 ks 
poraněné a usmrcené zvěře většinou po střetech na silnicích. V 
rámci omezení škod na lesních porostech probíhá na celoročně 
odlov mimo divočáků také dančí zvěře.  
V posledních cca 15 letech, především vlivem změn v 
zemědělství, zejména nástupu řepky a kukuřice, narůstají stavy 
černé zvěře migrující z lesních komplexů za těmito plodinami. 
Část této zvěře zde pak zůstává trvale. Problém s divočáky se 
projeví vždy na jaře, kdy se rodí mláďata a pole jsou holá, a po 
sklizni v podzimních měsících, kdy při hledání potravy (myší a 
drobných živočichů) dochází k rozrývání lokalit s jejich 
výskytem. Jedna bachyně s několika selaty dokáže za noc rozrýt 
středně velkou louku.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Odlov je prováděn na společných honech, kde se snažíme 
vytlačit divočáky do prostor, kde se dá bezpečně lovit. Dále také 
individuálním odlovem. Ten probíhá pravidelně, vždy v nočních 
hodinách, kdy divočáci vycházejí za potravou, a to za použití 
povolených prostředků na noční vidění. Individuální noční 
odlov je na počet ulovených kusů nejúčinnější a zároveň 
nejbezpečnější. Naši myslivci v rámci možností používají na 
zbraních tlumiče hluku, aby pokud možno co nejméně rušili 
noční klid. Při odlovu je naší prioritou bezpečnost. Nelze střílet 
všude, kde se momentálně divočáci vyskytují. Každý ulovený 
kus je povinně opatřen plombou a veterinárně vyšetřen. Dosud 
nebyl zaznamenán žádný výskyt chorob. Pro Vaší informaci 
uvádíme přehled odlovu divočáků v honitbě za posledních 5 let: 
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Rekonstrukce silnice III/3352 – Senohrabská. 
Končí i práce Na Vrchách, připravuje se 
bezpečný přechod do Hrusic 
 

Senohrabská – šlo to, trochu to s realizátory (nejen) zpočátku 
dřelo, ale černý asfalt je položen po celé, téměř 3-km dlouhé 
krajské silnici z Mirošovice do Senohrab. Ještě zbývá dodělat 
v celém úseku recyklátem krajnice a obnovit vodorovné 
dopravní značení. To zatím nástřikem prosté jednosložkové 
bílé barvy, na kterou by se měl za 1-2 měsíce nanést 
trvanlivější dvousložkový studený plast – přechody, výjezdy z 
místních komunikací, krajnice, ale bez středové čáry (tato úzká 
silnice 3. třídy nesplňuje parametry 2 plnohodnotných jízdních 
pruhů). A samozřejmě by měl následovat závěrečný úklid 
dotčených ploch včetně chodníků. Se zástupci dozoru 
investora (SÚS Říčany) pak byla domluvena oprava 
dlážděného čílka mostku přes Kunický otok, aby nedělal 
novému povrchu ostudu.. 
 

Stavební úpravy účelových komunikací Na Vrchách – položen 
základový hrubý štěrk z drceného kamene, rozšíření vozovek, 
povinné postranní vsakovací odvodnění, obrubníky 
ohraničený a v nouzi pojezdný miniokružní objezd – vše 
připraveno k finální fázi pokládky penetračního makadamu 
(kolem 7. května 2025, cca 4 dny dopravní omezení).   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Nové pozemní komunikace jsou projektovány pro budoucí 
průjezd vozidel „kukavozů“ (svoz odpadu) pro celou lokalitu a 
vozidel IZS. Ukončení projektu včetně závěrečných terénních 
úprav, osetí a úklidu nejpozději do 31.5.2025 Po skončení 
prací bychom rádi využili přítomnosti jednak dozorujícího 
dopravního inženýra (pasport všech obecních místních 
komunikací - plán jejich postupné rekonstrukce během 5-10 
let), jednak pak těchto šikovných silničářů k drobným 
opravám v obci - poklopy, výtluky, žlaby, různé překopy po 
domovních přípojkách, apod. Výzva – hlaste nám své podněty 
a postřehy! 
 

Hlavní x Hrusická – přechod do Hrusic – zatím jen krátké info. 
Společnost DOSPRO začala připravovat projektovou 
dokumentaci pro stavbu „Zvýšení bezpečnosti pro pěší – 
přechod přes křižovatku do Hrusic“. Součástí stavby vedle 
osvětleného přechodu budou také výstavby kratších úseků 
chodníků na přilehlých komunikacích. 
 

„Výstavba MŠ Mirošovice, modernizace, 
zkapacitnění a přestavba ZŠ Mirošovice, 
rozšíření školního areálu“  
 

Po uskutečněné prohlídce školních budov a areálu 18. února 
byla celkem 11 architektonickým kancelářím zaslána potřebná 
základní projektová dokumentace pro zpracování jednoduché 
objemové studie – řešení stavebních úprav a návrh zástavby 
pozemků objekty mateřské a základní školy vč. technického 
zázemí (kotelna, jídelna a kuchyně, parkoviště, aj.). Svá 
soutěžní díla nakonec po šesti týdnech práce odevzdalo devět 
ateliérů či projektantů – a ti všichni se pak 8. dubna zúčastnili 
veřejné prezentace v reprezentativních prostorách 
senohrabského hotelu SEN (Ateliér Metalová, NOMAARCH, 
Ateliér 6, Ateliér Transparent, arch. Kancelář Kolpron). 
Mirošovické stopy byly obsaženy v návrzích, které podal 
Ateliér 322 s arch. Brzákovou, Ing. Szabóová + arch. Hobrľa, 
Jan Kamenický + arch. Dvořák, arch. Šufajzl.  
 

Členům hodnotící 15-členné komise (10x zastupitelé a 
ředitelky MŠ a ZŠ, mirošovickou odbornou veřejnost suplovali 
Ing. Pecka, Ing. Beránek, Lucie Pecková, Jan Lamr a 
senohrabský projektant Petr Šťastný) se komentované 
prezentace moc líbily. Nejen, že byly profesionální a všechny 
splňovaly předepsané zadání, ale ukázaly očekávanou 
nápaditost, překvapení a přinesly inspiraci. O to více měla 
komise těžké vybrat ten nejlepší. Proto si nechala 3 týdny na 
odpovědné studium, interní diskusi a konzultace. Po dvou 
zasedáních nejprve určila finálovou čtveřici (Ateliéry 6, 
Metalová, NOMAARCH a Szabóová), pak dvoutřetinovou 
většinou rozhodla, že vítězem se stal Ateliér 6 (mj. také autor 
svazkové ZŠ v Ondřejově).  
 

Všechny zúčastněné architektonické kanceláře souhlasily 
nejen se sdílením návrhů konkurenčních kolegů pro svoji další 
kreativní práci, ale především s přenecháním licenčních práv 
v rámci získané smluvní odměny. Proto budou všechny návrhy 
ve zkrácených verzích zveřejněny na obecním webu.  
 

Nyní bude rozhodnutí komise doporučeno k formálnímu 
schválení zastupitelstvem a dojde k podpisu smlouvy na 
dopracování studie pro potřeby tvorby projektové 
dokumentace pro stavební povolení.  
 

A časový harmonogram..? Když by se to opravdu, ale opravdu 
vše dobře vyvíjelo včetně shánění financí – mohl by se třeba 
stihnout termín otevření nového školního kampusu 1.9.2029. 
 

Úsekové měření rychlosti  
 

Úsekové měření rychlosti na ulici Hlavní – v roce 2024 celkem 
projelo měřenými úseky 1 449 293 vozidel (1 155 000 v roce 
2023), což zvyšuje průměr už na 3970 aut/den (oproti 3 164). 
Počet přestupků činil za celé roční období 603 (o 31 více), 
z toho 6x překročení rychlosti o více než 40 km/h, 75x o 20-40 
km/h a 522x o méně jak 20 km/h.  
Z důvodu vedení objízdné trasy při 
opravě říčanské Černokostelecké, kdy 
nám nebyly 4 měsíce účtovány fixní, 
provozní ani administrativní náklady 
(cca 250 tis. Kč), tak obci vybrané 
pokuty ze 75% pokryly veškeré výdaje. 
Kompletní servis zajišťuje MÚ Říčany. 
 


